
   
 

1. marts 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor mange penge har Forfatningskommissionen brugt på diæter til kommissionens medlemmer 

fra primo 2017 til ultimo 2022? 

2. Hvor mange penge har Forfatningskommissionen brugt på honorarer til kommissionens 

medlemmer fra primo 2017 til ultimo 2022?? 

3. Hvor mange penge har Forfatningskommissionen brugt på rejser til kommissionens medlemmer 

fra primo 2017 til ultimo 2022?? 

4. Hvor mange penge har Forfatningskommissionen brugt på opholdsudgifter i forbindelse med 

rejser til kommissionens medlemmer fra primo 2017 til ultimo 2022?? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

9. november 2022 fremsendte jeg nogle ret simple spørgsmål vedrørende Forfatningskommissionen. Jeg 

bad om, at svarene på disse enkle spørgsmål skulle være mig i hænde inden for den sædvanlige frist på 10 

arbejdsdage. Formanden for Naalakkersuisut sendte mig nogle svar, da der var gået 110 dage. Og det var 

110 dage. 

 

Jeg glædede mig dog til at nærstudere svarene. Når man bruger mere end tre måneder på at svare, så må 

man jo have været grundig. Lad mig bare fastslå, at jeg blev noget skuffet. Det viser sig nemlig, at 

Formanden for Naalakkersuisut har brugt over et kvart år på at komme frem til, at det er alt for stort et 

arbejde at besvare mine spørgsmål. 

 

Jeg er derfor nødt til at prøve igen. Jeg mener nemlig, at befolkningen har ret til at vide, hvordan 

Naalakkersuisut prioriterer borgernes skattepenge. Det er simpelthen en demokratisk nødvendighed, at 

Naalakkersuisut udviser større åbenhed. 

 

I svarene på mine omtalte spørgsmål anfører Naalakkersuisut som nævnt, at man anser det for et alt for 

stort arbejde at lave et udtræk på de kategorier, som jeg har bedt om. Jeg har derfor simplificeret det, så 

det bliver lettere for Naalakkersuisut i denne omgang. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål lidt hurtigere end 110 dage – og gerne inden for den 

normale frist på 10 arbejdsdage. 


